

Гусленко И. Критерии и показатели эстетической воспитанности студентов гуманитарных специальностей

В статье определяются критерии и показатели эстетической воспитанности студентов гуманитарных специальностей в контексте эстетического воспитания средствами диалога культур.

Ключевые слова: эстетическое воспитание, критерии и показатели эстетической воспитанности, межкультурная коммуникация.

Guslenko I. Criteria and significatives of aesthetic education of students of the faculty of Humanities

The article defines criteria and significatives of the level of aesthetic upbringing of faculty of Humanities students of the in the contexts of dialog of cultures.

Keywords: aesthetic education, criteria and significatives of the level of aesthetic education, intercultural communication.

Лобова О. Музыкальная культура школьника: вариативность содержания и структуры

В статье отображено разнообразие педагогических взглядов на содержательный диапазон и структуру музыкальной культуры школьника, а также раскрыты современные подходы к построению структурной модели данной категории.

Ключевые слова: музыкальная культура личности, музыкальная культура школьника, содержание, структурная модель.

Lobova O. Musical culture of the schoolchild: variability of the content and structure

The article is displayed a variety of pedagogical views a substantial range and structure of musical culture of the schoolchild. Also modern approaches to construction of structural model of the given category are opened.

Keywords: musical culture of the personanty, musical culture of the schoolchild, the content, structural model.

Гризоглазова Т., Новикова Н. Использование мультимедийных технологий в проектной деятельности подростков на уроках музыки

Целью статьи есть освещение особенностей применения мультимедийных технологий в процессе работы над проектами различных типов на уроках музыки в 5–8 классах общеобразовательной школы.

Ключевые слова: мультимедийные технологии, метод проектов, урок музыки.

Gryzoglazova T., Novykova N. Using multimedia technologies in teenagers' project activity at the music lessons

This purpose of the article is reviewe of teatures of using of multimedia technologies in the process of work with different types of projects at the lessons of music in 5-8 grades of the general education school.

Keywords: multimedia technologies, project method, music lesson.

Рагозина В. Неформальное художественное образование в воскресных школах Украины

Статья исследует один из путей художественного образования в Украине, осуществляемый при храмах в кружках художественного направления.

Ключевые слова: неформальное художественное образование, воскресные школы, художественно-эстетическое воспитание, кружки.

Ragozina V. Informal art education in Ukraine in Sunday schools

The article is researches one of ways of out education in Ukraine, that held at church in the section of arts direction.

Keywords: informal art education, Sunday schools, aesthetic and arts education, sections.

Красикова Г. Занятия в воскресной школе

На примере воскресной школы «Благовест» автор раскрывает, как осуществляется эстетическое воспитание детей в процессе работы учебных курсов и кружков, и предоставляет фрагменты разработок практических занятий.

Ключевые слова: воскресная школа, занятия.

Krasikova G. Lessons in Sunday school

On the example of Sunday school «Blahovist» the reveals exposes how aesthetic education is performed in the process of korkind courses and sections in the article is presented fragments of the lessons development.

Keywords: Sunday school, lessons.

Колотило О. Упражнения для развития ассоциативности художественно-образного мышления младших школьников

Статья посвящена проблеме использования системы творческих заданий ассоциативного характера для учеников младших классов с целью развития ассоциативности художественно-образного мышления.

Ключевые слова: ассоциативность мышления, художественный образ, художественно-образное мышление младших школьников.

Kolotilo O. Creative exercises for developing of associativity of arts and imaginative thinking of junior schoolchildren

The article is devoted to the problem of the using of the system of creative tasks of associative direction for junior pupils with the purpose of the developing of their associative of arts imaginative thinking.

Keywords: associativity of thinking, art image, arts and imaginative thinkind of junior schoolchildren.

Краснова Н. Игровые художественно-педагогические технологии в формировании мироотображения подростков

Статья посвящена игровым художественно-педагогическим технологиям, которые используются с целью формирования мироотображения учеников 5–7-х классов специализированных общеобразовательных школ художественного профиля.

Ключевые слова: подростки, игровые художественно-педагогические технологии, изобразительная деятельность.

Krasnova N. Games and arts educational technologies in the forming of teenager's worldreflection

The article is devoted of games and arts educational technologies the purpose of forming of pupils of 5-7 grades that are using with specialired general schools of arts profile.

Keywords: teenagers, game and art educational technologies, graphic activity.

Шевнюк Е. Костюм испанского Ренессанса

В статье предложен культурологический анализ ценностно-смысловых значений испанских мод эпохи Возрождения, выявлены их взаимосвязи с антропологическим идеалом исследуемого периода, проанализированы символические значения костюмного комплекса.

Ключевые слова: испанские моды, Ренессанс, символические значения костюмного комплекса.

Shevnyuk E. The costume of Spanish Renaissance

In the article is offered culturalological analysis of values meaning of Spanish fashion of the epoch of Renaissance. Also detected their interrelation with the anthropological ideal such period and analyzed the symbolic values of costume's set.

Keywords: Spanish fashion, Renaissance, the symbolic value of costume's set.

Левченко О. Посреди волн творчества Ивана Айвазовского

Статья освещает творческое наследие И. Айвазовского как средство стимулирования художественной активности учащихся.

Ключевые слова: творчество И. Айвазовского, картина, художественная активность учащихся.

Levchenko O. Among the waves of artistic of Ivan Aivazovsky

The article is devoted of artistic heritage Ivan Aivazovsky as the means of stimulation of arts activity of pupils.

Keywords: creation of Ivan Aivazovsky, picture, arts activity of pupils.

**Art & Education 4'2012
Contents**

NEW PROGRAMS

Art	2
<i>The 4-st class</i>	
Fine arts	7
<i>The 4-st class</i>	
Musical art	12
<i>The 4-st class</i>	

THEORY AND HISTORY OF ART EDUCATION

<i>Guslenko I.</i>	Criteria and significatives of aesthetic education of students of the faculty of Humanities	16
<i>Lobova O.</i>	Musical culture of the schoolchild: variability of the content and structure	20

METHODICS OF ART EDUCATION

<i>Gryzoglazova T., Novykova N.</i>	Using multimedia technologies in teenagers' project activity at the music lessons	25
<i>Ragozina V.</i>	Informal art education in Ukraine in Sunday schools	37
<i>Krasikova G.</i>	Lessons in Sunday school	39
<i>Kolotilo O.</i>	Creative exercises for developing of associativity of arts and imaginative thinking of junior schoolchildren	43
<i>Krasnova N.</i>	Games and arts educational technologies in the forming of teenager's worldreflection	46
<i>Shevnyuk E.</i>	The costume of Spanish Renaissance	52
<i>Levchenko O.</i>	Among the waves of artistic of Ivan Aivazovsky	56

TO MUSIC NOTE BOOK

ART AND GAME

INFORMATION. REVIEW

ART GALLERY

До уваги авторів!

Вимоги до оформлення

поданих матеріалів:

- друкований варіант рукопису у 2-х примірниках;
- електронний запис на диску чи дискеті;
- ілюстрації на електронних носіях (нольорові – не менше 300 dpi);
- анотація українською, російською та англійською мовами;
- УДК.

Адреса редакції:

**04060, м.Київ – 60,
вул. М.Берлінського, 9.
www.artedu.org.ua**

**Телефон видавництва:
(044) 484- 30- 71**

**Оригінал-макет виготовлений
у видавництві «Педагогічна думка»**

**Віддруковано в друкарні
видавництва "Фенікс"
Свідоцтво ДК № 271 від 07.12.2000 року**

Свідоцтво про реєстрацію КВ №1833 від 16.02.96	
Підписано до друку	8.11.12
Формат	84x108/16
Папір	офсетний №1
Друк	офсетний
Умовн. друку арк.	6,72+0,42 вкл.
Умовн. фарбовісб.	6,72+1,68 вкл.
Обл.- вид. арк.	8,49+0,34 вкл.
Тираж 1060	Замовл. № 12-446